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Obec Poříčany, Poříčany 235, 289 14, tel.: 321695351, e-mail: urad@obec-poricany.cz, www.obec-poricany.cz

      Poříčanský rybářský spolek 
                      Vás zve 
8. září na 2. ročník rybářských 
závodů 
Dětské závody   8.00 – 12.00
Dospělí              15.00 – 20.00

První Poříčanský posvícenský 
jarmark u příležitosti pouti v 
Poříčanech
neděle 9. září od 14 do 18h
nabídne zajímavé výrobky, pochoutky,
přátelské posezení, dětskou dílnu,
živou hudbu a další překvapení

Následující řádky jsou určeny především seniorům, nebo 
těm z vás, kteří máte v rodině někoho, kdo není ze 
zdravotních či jiných důvodů zcela soběstačný, a přesto 
ještě nepotřebuje stálou komplexní péči, jakou poskytují  
domovy pro seniory nebo jiná zdravotní či sociální 
zařízení. 
Služby, které bychom vám chtěli nabídnout, se často 
označují jako osobní asistence. Jedná se o terénní služby - 
to zjednodušeně znamená, že služba jde za vámi, nikoli 
vy za ní. Jejich podstatou je zachování soběstačnosti 
uživatele a možnost setrvat v přirozeném prostředí svého 
domova. 
Obec Poříčany dlouhodobě spolupracuje s Pečeckou 
pečovatelskou službou a tato spolupráce bude pro ty z 
vás, kteří některou z jejich služeb využíváte, fungovat i 
nadále.  Nicméně nás napadlo, že podobně, jako někteří z 
vás odebírají obědy, mohli by využívat i jiných služeb 
poskytovaných přímo obcí. Naším cílem je v první řadě 
zjistit, zda by o tento typ služeb byl z vaší strany

zájem, a které konkrétní služby byste potřebovali nejvíce. 
Služby by bylo možno čerpat jak pravidelně, tak 
nárazově, nebo po omezenou dobu, např. v době nemoci, 
po operaci, apod.  
Tuto nabídku není prozatím možné rozšířit o úkony 
zdravotní péče, ty vám můžeme pomoci zprostředkovat 
individuálně. 
Prosím vás tedy o vyplnění anketního lístku, který je 
vložen uvnitř čísla. Budete-li mít zájem, ráda si s vámi o 
vašich představách pohovořím i osobně.  
Anketu jsme doplnili i o otázky z trochu jiného soudku – 
společenského a kulturního. Zajímalo by nás, co vám v 
této oblasti schází nejvíc – a třeba se nám společnými 
silami podaří uspořádat nějaký zajímavý zájezd či  výlet.  
Anebo najít prostor, ve kterém byste se mohli pravidelně 
společně potkávat - k tomu by však bylo potřeba vaší vůle 
a spolupráce (např. nějaká forma spolku). Vězte, že jsme 
vašim nápadům otevření a rádi vaše aktivity podpoříme.
                                                                                      Hana Teršová 

Služby (nejen) pro seniory - anketa

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
přinášíme vám letos druhé, prázdninové číslo Poříčanského Posla. Má opět 
plných šestnáct stran, na kterých se dozvíte, co podstatného se v obci za 
uplynulé tři měsíce událo a které akce nás teprve čekají.  Hned pod tímto 
úvodníkem najdete článek o službách (nejen) pro seniory, na nějž navazuje 
anketa, která je na volném listu vložená uvnitř čísla. Rádi bychom vás 
požádali o její vyplnění, abychom zjistili, o které služby byste měli největší 
zájem. K rozhovoru jsme se tentokrát sešli s Jaruškou Voseckou, dlouholetou 
učitelkou a ředitelkou poříčanské základní školy, která si i dvacet let poté, co 
ze školství odešla, pamatuje snad každého žáka, který seděl před její 
katedrou. O tom, jaký měla se svými žáky vztah svědčí i skutečnost, že ji řada 
z nich pravidelně navštěvuje v penzionu pro seniory Anna v Českém Brodě, 
kde už dva roky žije. Za rozhovorem najdete ohlédnutí za dětským dnem, 
který v závěru května tradičně pořádali poříčanští hasiči. Netradiční bylo 
místo – den plný her se poprvé konal na bývalé svazarmovské střelnici. V 
nové rubrice Slovo starostky, najdete na straně 4 sumář novinek z 
každodenního života obce. Z kraje června proběhla v Poříčanech poprvé Noc 
kostelů. Velký podíl na tom, že se ji povedlo uskutečnit, má Barbora 
Vlasáková, která se k akci vrací v článku na straně 8. Rady, jak zabezpečit 
dům či byt na léto najdete hned na straně 9. Následuje je celá řada informaci 
ze života zdejší základní školy a také fotbalového oddílu SK Poříčany, 
kterému se uplynulá sezona mimořádně vydařila. Věřím, že i ostatní 
informace, které jsme pro vás připravili, vám budou prospěšné a přeji vám 
hezké léto.        
                                                                                                                                Jiří Hrabě

                                                                                                                                zastupitel
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Na pokoj zaťukám chvíli před smluvenou desátou. 
Vstoupím dovnitř, ale paní Vosecká tam není. „Zdržela se 
na cvičení," vysvětluje její spolubydlící. Posadím se a 
čekám. V pokoji je malá kuchyňka, dvě televize a okno s 
výhledem do parku. Než si to všechno stihnu 
prohlédnout, otevřou se dveře. „Ty už jsi tady? To mám 
radost, tak pojď, trochu tě tady provedu," říká energicky 
paní Vosecká. 
„Tady je klavír, tady se zpívá. Tyhle obrazy maloval jeden 
z lidí, kteří tu bydleli. Tady je zimní zahrada, dá se odtud 
jít na dvůr, kde hrajeme kuželky, je to tady hrozně hezký."  
Kousek dál na chodbě je nástěnka s fotkami. „Skončili 
jsme třetí v celodenní soutěži, ten dort, co držím, to byla 
třetí cena. Tady je automat na kávu, tak tě na ní zvu. Já 
kafe nepiju, nezvykla jsem si na to."  
 Sedáme si k jednomu ze stolů s výhledem na dvůr s 
kuželníkem. Paní Vosecká bere do ruky jednu z 
připravených fotografií a začíná vyprávět. „Tohle je náš 
učitelský sbor, to je pan ředitel Sýkora, toho si nezažil 
viď?" Obracím fotografii na rub a čtu datum 1972. Na 
další, černobílé, je z druhé strany seznam jmen dětí na 
fotce. Pročítám je a říkám, že některé znám. „To jsou ale 
rodiče těch, co ty znáš," upřesňuje paní Vosecká.  „A tohle 
je fotka, když jsem byla v první třídě. To bylo v roce 
1930," směje se a já se začínám ptát. 

Jaruška Vosecká:
Dodneška si všechny své žáky pamatuji

Když jsem vám včera volal, že se zastavím, říkala jste, 
že za vámi jezdí spousta lidí z Poříčan…
Spousta mladých lidí! Ale i ve městě potkávám řadu lidí z 
Poříčan. Jsem vždycky moc ráda, když přijedou, to je jiné 
popovídání. Nepotrpím si totiž na ty příběhy „jedna paní 
povídala", to mě nebaví. Minule tady byl malý Daneček 
od jedné paní, co tady pracuje v kanceláři. To víš, já si dětí 
všímám. Čekal tady na chodbě a tak jsem ho oslovila a 
zeptala se, jestli čeká na babičku? Ne, na maminku, 
odpověděl. Dala jsem se s ním do řeči a šli jsme spolu 
chodbou, slíbila jsem mu čokoládu. Když to viděli rodiče, 
byli z toho paf. Říkali, že Daneček nechce do školky, ani 
aby ho někdo hlídal. A se mnou šel hned. Z legrace jsem 
jim říkala, že mám patent na kradení dětí. Mám prostě děti 
moc ráda.
To jste jako učitelka musela mít celý život, ne?
Vždyť si taky dodneška skoro všechny své žáky 
pamatuju, nejen jmény, ale o řadě z nich vím, jak se jim 
daří.
Chtěla jste učit odjakživa?
Ne, když jsem byla malá, chtěla jsem jít do cirkusu jezdit 
na koni. Pak jsem chodila čtyři roky do baletu a 
samozřejmě do Sokola. Pohyb a tanec jsem hrozně 
milovala. 
V Sokolovně dřív bylo kino, slyšel jsem historku, že 
jste kvůli scéně s razítkováním nechtěla pustit své 
studenty na Ostře sledované vlaky…
To je pravda. Mimochodem, to filmové nádraží se 
jmenovalo Kostomlaty, ale ve skutečnosti to byla 
Loděnice u Berouna, kde jsem se v těch třech horních 
oknech narodila. Takže jsem do kina vzala maminku a 
tatínka, aby se podíval na stanici, kde dělal výpravčího a 
kde na trati zastupoval přednosty stanice. 
Takže jste se do Poříčan přistěhovali?
Do Poříčan jsem přišla jako studentka sexty berounského 
gymnázia. Tátu totiž vyhodili do penze, ale bez penze. 
Museli jsme se do 14 dnů vystěhovat.

Už dva roky bydlí paní 
Jaruška Vosecká v pen-
zionu pro seniory Anna v 
Českém Brodě. Do roku 
1992 učila na poříčanské 
základní škole, tři roky byla 
její ředitelkou. Dnes je jí 88 
let, k lékaři chodí pěšky a 
když přijede do Poříčan za 
vnoučaty, klidně si s nimi 
zaskáče na trampolíně.   
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Jak dlouho jste byla ve školství?
Končila jsem před dvaceti lety, do roku 1992. Dělala jsem 
jedenáct let němčinu, pět let francouzštinu, šest let latinu, 
tři roky ruštinu, angličtinu tehdy nebylo možné studovat. 
Když jedna kolegyně jela na jazykovou stáž do 
Holandska, měla jsem za ní angličtinu suplovat. Dětem 
jsem se hned první lekci omluvila, že angličtinu neznám a 
oni sami podle připraveného plánu četli a překládali 
články. Já dávala pozor, aby se nic nestalo. 
Jak dlouho tady bydlíte a jak vypadá váš den?
Od  1. září 2010. Budou to dva roky a musím říct, že jsem 
tu moc spokojená. Vstávám denně  v pět, ležím ale až do 
sedmi, abych nebudila spolubydlící. Pak je snídaně, ranní 
cvičení, oběd, odpoledne koukám na detektivky, potom je 
večeře a po ní opět televize. Často je tu i společný 
odpolední program, občas se jezdí na výlety. 
A do Poříčan taky?
Jezdím tam tak jednou za čtrnáct dní. Přijde mi, že je tam 
méně lidí na ulicích. Myslím, že život na vesnicích byl 
dřív obecně přátelštější. Lidi si dnes závidí a to není 
dobře. 
                                                                             Jiří Hrabě                                                                     

pedagogickou nástavbu a u učení jsem už zůstala. 
Začátky byly ale těžké, nesměla jsem jedenáct let učit, 
měla jsem špatný kádrový posudek – byla jsem 
místonáčelnicí Sokola, tatínek byl ruský legionář, brácha 
pétépák v Ostravě v dolech a ono se to pak tahle sečetlo. 
Začínala jsem tak v mateřské školce, která byla v domě, 
kde dnes bydlí Danešovi.

V Poříčanech měl tatínek 
rodiče, proto jsme se 
přestěhovali sem. Musela 
jsem si nějak vydělávat, tak 
jsem doučovala latinu, 
kterou jsme na škole měli od 
tercie.Někde jsem dostala 
vajíčka, jinde jablka, salám 
nebo máslo. Takto jsem si 
přivydělávala, žádné peníze, 
jídlo!
Co bylo dál?
Po gymnaziu jsem dělala

A tak mohl v sobotu ve 14 hodin Dětský 
den začít. Měli jsme připraveno spoustu 
naučných disciplín pro děti a celý den 
jsme pojali jako přípravu na nadcházející 
prázdniny. Na pomoc nám přijela i policie 
z dálničního střediska Poříčany - a jejich 
zásahový vůz vyjel až nahoru, což byl 
vzhledem k terénu malý zázrak! Lidé se 
zpočátku trousili pomalu, a my jsme měli 
strach, že tato akce bude propadák. Ale jak 
se v průběhu odpoledne areál příjemně 
zaplnil,  vše bylo veselejší. Děti za 
zvládnutí úkolů naučné stezky dostávaly 
kromě limonády a buřta také spoustou 
sladkostí a malý dárek. O úspěchu této 
akce svědčí dva vytočené sudy limonády, 
tři sudy piva a dvě stě rozdaných 
špekáčků. Bylo mi vytýkáno, že nemáme 
zmrzlinu pro děti, ale ve třicetistupňovém 
vedru vše uchladit malou centrálou a 
pultovým mrazáčkem bohužel není 
možné! Odhadujeme, že se Dětského dne 
zúčas tn i lo  tak  dvě  s tě  padesá t  
návštěvníků. Chtěl bych poděkovat OU 
Poříčany za zapůjčení multikáry, bez které 
bychom to asi nezvládli, a všem našim 
sponzorům, kteří přispěli sladkostmi a 
odměnami pro děti.
                                                       Miloš Okleštěk

V sobotu 26. května poříčanští hasiči 
tradičně uspořádali dětský den, který, za 
velké pomoci obecního úřadu,  letos 
proběhl na bývalé svazarmovské střelnici. 
Už několik měsíců dopředu jsme na 
schůzích v hasičárně přemýšleli, jak 
obměnit už docela všední program 
dětského dne – nakonec jsme se přiklonili 
k myšlence Radka Váňi uspořádat akci 
tentokrát v přírodě a ne na fotbalovém 
hřišti. Původně jsme chtěli udělat program 
v lese nad Koulovou vilou, ale po 
problémech s majiteli pozemků přišel 
Radek s návrhem přesunout dětský den 
právě na bývalou střelnici. A tak se 
rozeběhly jedny z nejtěžších příprav, co 
pamatujeme, které se hravě vyrovnaly 
Staročeským májům. Úpravou pozemku 
jsme strávili prakticky celý květen - 
soboty,neděle i státní svátek, bylo to asi 90 
hodin práce. Zdatně pomáhaly i ženy a 
naše děti. Sekala se tráva, vyřezávalo 
roští, a hlavně jsme z pozemku střelnice 
odvezli několik fůr starých pneumatik a 
odpadků z motokrosové tratě, která tu 
dříve načerno fungovala. Nebylo to nic 
jednoduchého, ale vše se včas stihlo a 
všem pomocníkům za to patří velký dík. 
Nejen že jsme připravili pozemek pro 
dětský den, ale ještě jsme udělali něco pro 
přírodu! 

Dětský den

„Nashledanou…“



- - - Slovo starostky - - - 
Milí čtenáři Posla,
přinášíme vám novinky z obce a obecního úřadu, stručné 
informace o tom, co v uplynulých měsících proběhlo a co 
nás čeká v průběhu léta.
V první řadě bych ráda poděkovala všem, kteří svou 
činností přispívají ke kulturnímu dění v obci, zejména 
SDH Poříčany za velmi povedený Dětský den, Báře 
Vlasákové a Šárce Havlíčkové za Noc kostelů, Základní 
škole za červnový koncert a Zahradní slavnost. 
Poděkování zaslouží i paní Eva Petříková, která pořídila a 
vysadila několik keřových růží pod lípou na návsi u 
kostela. Velmi si takové snahy o zkrášlení Poříčan vážíme.
Také děkujeme všem, kteří pečují o veřejná prostranství, 
kolem svých domů -  nyní v době plné vegetace, je každý 
metr čtvereční trávy, o který se staráte, velkou pomocí! 
Co proběhlo…
Úspěšný byl svoz nebezpečného odpadu, asi nejvíce jste 
přivezli pneumatik. Hromadu dalších posbírali hasiči při 
přípravě Dětského dne. Další sběr nebezpečného 
odpadu (barvy, laky, oleje, pneumatiky, aj.) proběhne v 
říjnu, vysloužilá elektrozařízení však můžete odevzdávat i 
v průběhu roku.    
V obci byly na přelomu června a července nainstalovány 
nové lavičky a počítáme s tím, že přibude ještě několik 
dalších. Děkujeme za kladné ohlasy a vítáme vaše tipy, 
kde ještě vám lavička chybí.
Na základě petice obyvatel ul. Lipová byl nainstalován 
zpomalovací práh v úseku mezi obecním úřadem a 
bytovkami, pořídili jsme nový traktůrek na sekání trávy, 
proběhla rekonstrukce části chodníku v ul. Mírová… 
Potěšilo nás také, že většina z vás zareagovala na naši 
výzvu k úklidu obecních prostranství. Ti, kteří své 
hromádky ještě neuklidili, mají poslední možnost - na 
přelomu července a srpna budou probíhat první 
kontroly.
Bohužel ne vše je důvod k radosti. V poslední době se 
několikrát stalo, že do velkoobjemového kontejneru 
někdo přivezl velké množství odpadu. Chceme vám proto 
připomenout, že v případě větších rekonstrukcí, vyklízení 
nemovitosti, apod., si musíte zajistit vlastní kontejner a 
odvoz. Není možné, aby kontejner, který je určen pro 
všechny, zaplnil jeden člověk vším, co vystěhuje z 
jednoho domu. Navíc, přiveze-li někdo celou skříň, aniž 
by ji rozebral či rozštípal, do kontejneru ji  nelze naložit, 
protože se tam pak už nic jiného nevejde. 
Stejně tak se opakovaně stává, že některé pytle s 
bioodpadem jsou příliš naplněné. Nemusí být ani plné, 
ale jsou příliš těžké. Myslete na to, že pytel, který vy jakž 
takž vynesete před plot, někdo musí zvednout nad hlavu 
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a vysypat na korbu. Musím proto opakovaně upozornit, 
že pytle, které chlapi, co trávu svážejí, neuzvednou, 
nebudeme vyvážet. 
Co se údržby hřbitova týče, naší snahou je sekat trávu i v 
bezprostředním okolí hrobů. Často tomu však brání 
nářadí, sklenice a jiné drobnosti, které ukládáte za 
hrobové desky. Pomohlo by, kdyby byly uloženy např. v 
bedýnce či zavěšeny na zdi.  Děkujeme za pochopení.   
A co nás přes léto čeká…
Snad potěším většinu z našich čtenářů, když na prvním 
místě budu jmenovat opravu ul. Sportovní. Plánujeme i 
opravu márnice, zídky u kostela a další menší opravy 
chodníků, přibýt by mělo ještě několik odpadkových košů  
a nové kontejnery na tříděný odpad (nové hnízdo 
vznikne u podchodu v ul. Nádražní). Nově budou v obci 
umístěny také plakátovací plochy. 
Nadále bude probíhat průběžná údržba místního 
rozhlasu. Některé zásahy vyžadují, aby byl rozhlas 
zapnutý delší dobu – děkujeme za pochopení a 
trpělivost.
Asi největší akcí letošního léta bude výstavba 
multifunkčního hřiště o rozměrech 27 x 16 m na 
prostranství u fotbalového hřiště. Na tuto stavbu obec 
získala dotaci ve výši 950.000,- od Nadace ČEZ. Těším se, 
že vám v příštím čísle přineseme fotky ze slavnostního 
otevření. 
Na podzim bychom měli v úpravách v okolí hřiště 
pokračovat, a to v rámci projektu "Revitalizace prostra-
nství fotbalového hřiště", o kterém jsme vás již informo-
vali. Oproti původnímu plánu byl termín realizace 
posunut tak, aby na sebe obě akce navázaly.
Na přelomu července a srpna bude spuštěna nová verze 
webových stránek obce. Doufám, že nová struktura pro 
vás bude přehlednější a naleznete zde všechny důležité 
informace. 
Přeji Vám krásné léto a vydařenou dovolenou,
                                                                          Hanka Teršová
                                                                             starostka 

Pro krajské volby (12.-13.10.2012)
hledáme

zájemce do volební komise.
Hlaste se u pí. Jany Vosecké.
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY 
č. 4/2012, konaného dne 3.5.2012
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce dne 25.4. 2012
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 
Prezenční listina, Rozpočtového opatření č. 2/2012, Geom. plán 
č.715-2/2012, Smlouva č. IP-12-6000396/2, Cenová nabídka – 
zpracování územní studie
Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 
konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 
128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné.
Zapisovatelkou byla určena J.Vosecká, ověřovateli zápisu D. Nádeník 
a V.Trnková
Omluveni: J.Hrabě
Starostka požádala o schválení programu. 
Hlasování: PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0  Závěr: Program 
byl schválen
Informace starostky:
 Čerpání rozpočtu obce k 31.3.2012.
 Na základě žádosti obce z minulého roku proběhlo na 
náklady Povodí Labe s.p. čištění koryta Šembery u mostu v ul. 
Hořanská. 
 V průběhu dubna proběhla výsadba lesa na vytěžené 
pasece u Chrástu byla f. Kolínská lesní.  Bude podána žádost o 
příspěvek na hospodaření v lesích na Krajský úřad (cca 75.000 
Kč).
 V ul. Pod Hájem bylo dokončeno nové veřejné osvětlení. 
Realizace proběhla v rámci přeložky kabelového vedení ČEZu.
 Probíhá oprava ordinace a čekárny MUDr. Sýkorové, 
náklady na vymalování a úklid jí budou přefakturovány, stavební 
práce uhradí obec. 
 Proběhla konzultace se statikem, Ing. Červeným, který 
posoudil stav budovy Hasičské zbrojnice, zdravotního střediska a 
zadního traktu staré budovy MŠ. 
 Na OÚ proběhla kontrola FÚ Kolín se zaměřením na 
dotaci z programu CzechPoint (r. 2009) a od Úřadu práce (r. 2010, 
2011). Kontrola neshledala žádné nedostatky, zpráva bude 
zaslána. 
 V květnu proběhne kontrola Finančního ředitelství v 
Praze zaměřená na regulované a věcně usměrňované ceny.
 Správa a údržba silnic provedla na žádost obce čištění v 
ulici Hořanská.
 Pozemkový fond zamítl žádost převodu pozemků v 
lokalitě Nad Koupalištěm z důvodu nedořešených církevních 
restitucí. 
 V poslední době se v obci množí případy volně 
pobíhajících psů. V případě zjištění majitele psa dojde k písemné 
žádosti o řešení problému.
 Byl pořízen nový zahradní traktor. Z došlých nabídek 
výběrová komise doporučila traktor zn.  Husquarna. Starý 
nefunkční traktor bude nabídnut k odprodeji. 
 Krajský úřad schválil dotaci ve výši 200.000 Kč na 
vybavení jednotky SDH Poříčany.
 Obec obdržela pozvánku na valnou hromadu spol. Vak 
Nymburk 31.5. 2012.
 S.Potměšil navrhuje znovu otevřít diskusi o převodu 
sokolovny do vlastnictví obce. 
 V rámci školního projektu „OBČAN“ se přišli žáci ZŠ 
podívat na zasedání zastupitelstva, aby se seznámili se zastupiteli 
obce a jejich prací. Žáci přednesli požadavek o schválení obecního 
znaku.  
Hlasování o obecním znaku PRO:9 – PROTI: 1 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení 1/4/2012: ZO souhlasí, aby byly zahájeny kroky vedoucí k 
projednání a schválení obecního znaku
PROGRAM
1. Rozpočtové opatření č. 2/2012
Starostka předložila návrh rozpočtového opatření č. 2/2012.
Hlasováno o schválení rozpočtového opatření č. 2/2012. PRO: 10 – 
PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení 2/4/2012: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 
opatření č. 2/2012 a pověřuje starostku příslušnou úpravou rozpočtu.
2. Prodej pozemku 563/12 – pí.Koláčková

2Záměr prodeje části pozemku 563/8 (pod č. 563/12, 61 m ) u mlýna byl 
zveřejněn v souladu se zákonem o obcích. Zájemkyní o koupi je pí. 

2Stanislava Koláčková, cena za m  je 110,- Kč. 
Hlasováno o prodeji pozemku 563/12:  PRO: 10 – PROTI: 0 – 
ZDRŽEL SE: 0
Usnesení 3/4/2012: Zastupitelstvo schvaluje prodej pozemku č. 
563/12 o výměře 61 m2 v k.ú. Poříčany, který bude oddělen z pozemku 
563/8 na základě Geometrického plánu zpracovaného pod č. 715-
2/2012 Ing. Milošem Němcem dne 21.2.2012 a Katastrálním úřadem 
pro Středočeský kraj, Katastrální pracoviště Kolín byl udělen souhlas 
s navrženým dělením dne 27.2.2012, paní Stanislavě Koláčkové za 
cenu 110 Kč/m2. ZO pověřuje starostku podpisem kupní smlouvy.
V souvislosti s tímto bodem D. Nádeník navrhl, aby byl vytvořen 
seznam pozemků určených k prodeji a byla stanovena pravidla při 
prodeji obecních pozemků. Toto bude předmětem jednání fin. výboru.
3. Směna pozemků u mlýna č. 563/11 a 400/4 – pí. Pospíšilová

2Záměr směny části pozemku 563/8 (pod č. 563/11, 474 m ) u mlýna s 
pí. Marií Pospíšilovou byl zveřejněn v souladu se zákonem o obcích. 
Hlasováno o schválení směny pozemků u mlýna č. 563/11 a 400/4   
PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení 4/4/2012: V souladu s ustanovením § 39 zákona o obcích č. 
128/2000 Sb. zastupitelstvo schvaluje směnu částí pozemků 563/8 a 
400/4 v k.ú. Poříčany s paní Marií Pospíšilovou. Paní Marie 
Pospíšilová převede do vlastnictví Obce Poříčany pozemek č. 400/12 
o výměře 635 m2, který bude oddělen z pozemku č. 400/4. Obec 
Poříčany převede do vlastnictví paní Marie Pospíšilové pozemek č. 
563/11 o výměře 474 m2, který bude oddělen z pozemku 563/8. 
Parcely dosud nezapsané v katastru nemovitostí vznikly na základě 
Geometrického plánu zpracovaného pod č.715-2/2012 Ing. Milošem 
Němcem dne 21.2.2012 a Katastrálním úřadem pro Středočeský 
kraj, Katastrální pracoviště Kolín byl udělen souhlas s navrženým 
dělením dne 27.2.2012. Kopie geometrického plánu je přílohou 
tohoto zápisu. ZO pověřuje starostku podpisem směnné smlouvy. 
4. Smlouva o zřízení věcného břemene – ČEZ (ul. Jílová)
Starostka předložila návrh smlouvy o zřízení věcného břemene na 
uložení kabelového vedení v ul. Jílové na poz. č. 855 a 849/3.
Hlasováno o schválení předloženého návrhu smlouvy  PRO: 10 – 
PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 5/4/2012: ZO schvaluje předložený návrh smlouvy o 
zřízení věcného břemene IP-12-6000396/2 na akci Poříčany, ul. 
Jílová 223 se spol. ČEZ Distribuce, a.s. na uložení kabelového 
vedení v pozemcích č. 855 a 849/3 v k.ú. Poříčany.
5. Plán oprav – zábradlí na Rafandě, ul. Sportovní, most u okálů, 
chodníky
Na základě výstupů z předešlých zasedání byly poptány místní 
firmy s žádostí o cenovou nabídku na některé větší stavební 
opravy v obci.
- oprava zábradlí na Rafandě – čeká se na cenovou nabídku od p. 
Švarce
- most u okálů -   -//-
- oprava komunikace v ul. Sportovní – zatím obec obdržela 2 
nabídky, obě doporučují opravu ul. Sportovní technologií 
TURBO. Budou poptány 2 – 3 další firmy a na základě jejich 
nabídek bude vybráno konečné řešení. 
- chodníky – opravy budou realizovány průběžně zaměstnanci 
obce
6. ČOV - majetkoprávní vztahy, dokumentace pro územní řízení
ZO projednalo možnosti řešení majetkoprávních vztahů s 
vlastníky pozemků v a kolem areálu ČOV, ceny pro odkup 
pozemků budou stanoveny fin. výborem. 
Dále byly projednány zadávací podmínky pro výběrové řízení na 
projektanta ČOV. 
7.  Projekty – fotbalové hřiště
V současné době probíhá koordinace obou projektů v areálu 
fotbalového hřiště (ČEZ, SZIF - Pošembeří). Dále se jedná o 
konečné velikosti hřiště s majiteli sousedního pozemku.
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8. Informace ZŠ
Ředitelka ZŠ informuje o výsledcích inspekce Krajské hygienické 
stanice ve staré budově MŠ. V souladu s platnými zákonnými 
předpisy je třeba doplnit do umýváren sprchový kout pro děti. 
Termín pro splnění požadavku KHSSK je 31.8.2013. Financování 
bude předmětem jednání o rozpočtu na rok 2013.
9. Výběr dodavatele – územní studie Záhabří
Obec obdržela tři nabídky na zpracování územní studie lokality 
Záhabří pro výstavbu rodinných domů. Výběrová komise 
doporučila nabídku Ing. Arch. Novotné za cenu 40.000 Kč.
Hlasováno o výběru zpracovatele: PRO: 10 – PROTI: 0 – 
ZDRŽEL SE: 0
Usnesení 6/4/2012: Na základě doporučení výběrové komise ZO 
schvaluje nabídku Ing. Arch. Novotné. Nabídková cena činí 40.000 
Kč.
10. Stížnost obyvatel ul. Kounická
ZO projednalo stížnost paní Medunové na zvýšenou dopravní zátěž u 
vchodu do areálu ZŠ v ul. Kounická. Dopravní opatření budou 
projednány s odborem dopravy Městského úřadu v Českém Brodě, 
výstavba chodníku bude předmětem jednání o rozpočtu na rok 
2013.
11. Petice – dopravní opatření – ul. Hořanská
ZO projednalo petici občanů ul. Hořanská ohledně dopravní situace v 
ul. Hořanská. Vzhledem k tomu, že se jedná o silnici III. třídy ve 
vlastnictví Středočeského kraje, budou požadavky občanů projednány 
s odborem dopravy Městského úřadu v Českém Brodě.12. Umístění 
vítacích cedulí v obci
Obec dostala nabídku pojišťovny AXA na instalaci cedulí s výzvou ke 
snížení rychlosti, které by byly zdarma nainstalovány na obecní 
pozemky při vjezdech do obce. ZO požaduje náhled cedule a 
detailnější podmínky pro případ jejich odstranění. Rozhodnutí bylo 
odloženo.
13. Diskuse
P. Frencl poukazuje na dopravní situaci v ul. 1. Máje, kde chybí 
chodník a vozovka je úzká. Zejména ráno, kdy je zde zvýšený provoz a 
pohyb chodců, není tato ulice bezpečná, proto navrhuje, aby zde byl 
vybudován chodník. 
V Poříčanech dne 24.5. 2012
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY 
č. 5/2012,  konaného dne 25.6.2012
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo v souladu se zákonem č. 
128/2000 Sb., o obcích, vyvěšeno na úřední desce a na elektronické 
úřední desce dne 18.6.2012.
Přílohy zápisu: pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 
Prezenční listina, Závěrečný účet obce za r. 2011, Zpráva o 
přezkoumání hospodaření, Nařízení č. 1/2012, Rozpočtové opatření č. 
3/2012, Cenové nabídky – Projekt na rekonstrukci ČOV
Zapisovatelkou byla určena J.Vosecká, ověřovateli zápisu D. Nádeník 
a J.Hrabě
Omluveni: S.Potměšil, T.Hlavica, J.Rytina                          
Starostka požádala o schválení programu. Hlasování: PRO: 8 – 
PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0  Program byl schválen
Informace starostky:
V měsíci květnu proběhla kontrola oddělení cenové kontroly Fin. 
úřadu v Praze zaměřená na maximální a věcně regulované ceny 
dle zákona o cenách. Předmětem kontroly byly ceny za nájem 
hrobových míst a za služby s nájmem spojené. Protokol z kontroly 
bude obci předán 9.7. 
Odbor dopravy MěÚ v Českém Brodě a dopravní policie 
doporučily obci provést výměnu nevyhovujícího dopravního 
značení na místních komunikacích. Doporučení se týká především 
značení na křižovatkách se silnicemi II. a III. třídy.  Do příštího 
zasedání ZO bude vypracován seznam značek k výměně vč. 
cenové kalkulace.  
Projektanti Ing. Sýkora a Ing. Arch. Novotná předložili první 
návrhy územní studie „ Na Záhabří� g  ve dvou variantách.  Byla 
oslovena spol. ČEZ Distribuce s žádostí o cenovou kalkulaci 
nákladů spojených s přeložkou vedení VN v tomto území. 

.

Na základě navrhované ceny bude posouzena ekonomická 
výhodnost jednotlivých řešení, která bude předcházet výběru 
jedné z variant.
PROGRAM:
1. Závěrečný účet obce za r. 2011
Starostka předložila zastupitelstvu Závěrečný účet obce za r. 2011 
a Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce zpracovanou 
auditorkou, Ing. Evou Neužilovou. 
Hlasování:  PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 1/5/2012: Zastupitelstvo obce projednalo Závěrečný účet 
obce za r. 2011 a Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce, 
zpracovanou auditorkou Ing. Evou Neužilovou. Zastupitelstvo bere 
na vědomí výsledky zprávy auditorky a schvaluje předložený 
Závěrečný účet bez připomínek.
2. Rozpočtové opatření č. 3/2012
Starostka předložila návrh rozpočtového opatření.  Na příjmové straně 
se projevil výnos z odvodů výherních automatů, jeho výše však 
prozatím neodpovídá předpokladům Ministerstva financí. Na 
výdajové straně došlo k navýšení o náklady na zpracování Územní 
studie na Záhabří, pořízení benzínových nůžek na živý plot a opravu 
ruční benzínové sekačky. 
Hlasování:  PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 2/5/2012: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 
opatření č. 3/2012 a pověřuje starostku příslušnou úpravou rozpočtu.
3. Přijetí nadačního příspěvku – Oranžové hřiště ČEZ
Obec Poříčany získala příspěvek Nadace ČEZ ve výši 950.000 Kč na 
výstavbu multifunkčního hřiště, přijetí příspěvku musí být schváleno 
zastupitelstvem. 
Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 3/5/2012: Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí příspěvku 
Nadace ČEZ ve výši 950.000 Kč, který je určen na výstavbu 
multifunkčního sportovního hřiště  o rozměrech 27 x 16 m na pozemku 
č. 373/1 v obci Poříčany v rozsahu zemní práce, umělý povrch, 
sportovní vybavení a oplocení; zastupitelstvo obce pověřuje starostku 
podpisem smlouvy s Nadací ČEZ.

 4. Výběr dodavatele na multifunkční hřiště
Místostarosta předložil zastupitelstvu rekapitulaci cenových 
nabídek na výstavbu multifunkčního hřiště. Při posouzení  
došlých nabídek vyplynulo, že nejvýhodnější variantou je stavbu 
provést na klíč jedním dodavatelem, cenové nabídky na dílčí 
dodávky, např. zemní práce, oplocení, aj. nebyly výhodnější, navíc 
je zde riziko omezení záruky od dodavatele umělého povrchu.  Při 
srovnatelných technických parametrech byla jako nejvýhodnější 
vybrána nabídka f. VYSSPA.
Hlasováno o výběru dodavatele:  PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL 
SE: 0

Usnesení č. 4/5/2012: Zastupitelstvo obce se seznámilo s nabídkami 
firem na výstavbu multifunkčního hřiště na pozemku č. 373/1 v 
Poříčanech. Z došlých nabídek byla vybrána jako cenově 
nejvýhodnější  nabídka f. VYSSPA, za celkovou cenu 979.146,- Kč. 
ZO pověřuje starostku objednávkou díla v rozsahu dle cenové 
nabídky a podpisem smlouvy o dílo, nejdříve však po podpisu 
Smlouvy o poskytnutí nadačního příspěvku na výstavbu hřiště s 
nadací ČEZ. Smlouva o dílo bude před podpisem zkonzultována s 
právníkem.
5. Majetkoprávní vztahy – pozemky ČOV
Byla přijata opatření k dořešení vlastnických vztahů k pozemkům 
v areálu čistírny odpadních vod a v odtokovém kanálu z ČOV do 
Šembery. Na základě doporučení fin. výboru starostka oslovila 
majitele zastavěných pozemků v areálu ČOV s nabídkou odkupu 

2za cenu 150 Kč/m . Majitelům pozemků v odtokovém kanálu pak 
byla nabídnuta cena 15,- Kč/m2.  Nabídnuté ceny odpovídají 1,5 
násobku cen stanovených znaleckými posudky z dubna 2012.  
Hlasováno: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 5/5/2012:  ZO bere na vědomí, že byla zahájena jednání s 
vlastníky pozemků v areálu ČOV a v trase odtokového kanálu, v 

2 rámci kterých byly navrženy kupní ceny 150 Kč/m zastavěného 
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6. Žádost o bezúplatný převod pozemků č. 860/4, 860/5 a 860/6 (ul. 
Mírová)
Pozemky pod komunikací v ul. Mírová jsou ve vlastnictví 
Středočeského kraje a ve správě Krajské správy a údržby silnic. 
Tato komunikace je již vyřazena z pasportu silnic II. a III. třídy. 
Hlasováno: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 6/5/2012 : ZO schvaluje převod pozemků č. 860/4, 860/5 
a 860/6 ve vlastnictví Středočeského kraje a ve správě KSÚS 
Středočeského kraje do svého vlastnictví.
7. Nařízení obce č. 1/2012 – ceny za nájem míst na veřejném 
pohřebišti a úhrady za služby spojené s tímto nájmem
Na základě doporučení pracovníků oddělení cenové kontroly FÚ 
Praha (viz. informace starostky) je pro obec vhodnější ceny za nájem 
hrobových míst a služby s tímto nájmem spojené stanovit nařízením 
obce. Navrhované ceny zůstanou na stávající úrovni -  za nájem hrob. 
místa  činí  4 Kč/m2/rok a cena za služby 26 Kč/m2/rok. Dále budou 
stanoveny přesné výměry jednotlivých hrobových míst, které budou 
použity pro nově uzavírané smlouvy, a hroby budou označeny čísly.
Hlasováno o nařízení obce č. 1/2012  PRO: 8 – PROTI: 0 – 
ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 7/5/2012: ZO schvaluje nařízení č. 1/2012, kterým se 
stanovuje cena nájmů míst na veřejném pohřebišti v areálu hřbitova 
v Poříčanech a úhrady za služby spojené s tímto nájmem. ZO 
pověřuje starostku urychleným jednáním s vlastníky pozemků v 
urnovém háji o převodu pozemku. 
8. Výběr dodavatele energií pro r. 2013
V rámci veřejné zakázky na výběr dodavatele plynu pro r. 2013 
budou osloveni dodavatelé plynu. ZO požaduje do podmínek 
výběrového řízení, a dále do smlouvy, zanést podmínku 
vyúčtování za kalendářní rok k  31.12. 
Hlasováno:  PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 8/5/2012: ZO pověřuje starostku zpracováním a 
uveřejněním veřejné zakázky na dodavatele plynu pro rok 2013. 
9. Diskuse
Sekání zeleně a údržba soukromých pozemků  v obci: vlastníci 
neudržovaných pozemků, které je třeba posekat, byli vyzváni k 
pravidelné údržbě. Pokud vlastníci do 10.7.2012 nezareagují, bude jim 
zaslána upomínka, v níž bude stanoven termín, po kterém bude podáno 
oznámení k odboru Živ. prostředí v Českém Brodě. Výzva k sečení 
bude zveřejněna rovněž v červencovém čísle Poříčanského posla.  D. 
Nádeník žádá, aby bylo neprodleně zahájeno jednání s Českými 
drahami o odstranění výkopu v chodníku v ul. Nádražní, odstranění 
hromady sutě na pozemku  860/14 v téže ulici a provedení opravy 
chodníku v ul. Lipová. Chodník byl poškozen při stavební činnosti na 
par. 777/2 (vlastník pan Mužík). Faktura za provedenou opravu bude 
zaslána panu Mužíkovi.   P. Melich žádá o posekání zelených pásů v 
ul. Za Vrcholem.
Rekonstrukce hospody „U Hroudů� g:  Na základě výzvy k opravě 
budovy vlastník hostince  p. Vejsada sdělil, že má v plánu fasádu 
rekonstruovat, ale trvá na odstranění střešníku. Obec zadala 
požadavek na spol. ČEZ Distribuce, která stanoví náklady spojené s 
přeložením el. vedení do země. Zastupitelstvo pověřilo starostku k 
projednání dalšího postupu s p. Vejsadou, až bude mít obec tuto 
kalkulaci k dispozici. V případě, že nebude ochoten fasádu zabezpečit, 
bude věc předána Stavebnímu úřadu. 
Chodníky a komunikace:  Na základě četných požadavků obyvatel 
Poříčan D. Nádeník navrhl znovu otevřít  otázku výstavby chodníku v 
ul. 1. Máje s tím, že v letošním roce by bylo možné vybudovat pouze 
provizorní zpevněný pás, a pokládku obrubníků a dlažby dokončit  v 
příštím roce. První fázi by bylo vhodné dokončit do konce srpna. 
Starostka zajistí cenové nabídky na obě varianty.  
Chodník v ul. Mírová – byla započata rekonstrukce. Předpokládaná 
cena je 55 tis. ZO rozhodlo, že ve staré zástavbě bude nadále 
používána betonová velkoformátová dlažba, vjezdy budou 
podbetonovány. Pro chodníky v nové zástavbě pak bude používána 
jednotná zámková dlažba.    

Ul. Sportovní – na začátku června byla oslovena f. PSVS – jedná se o 
větší firmu, která má k dispozici různé technologie pro rekonstrukce 
vozovek. Přislíbili konzultaci na místě a zpracování cenové nabídky, 
prozatím se však neozvali. Pokud nabídku nedodají do poloviny 
července, bude oslovena f. Zoubek, která nabídla cenově 
nejvýhodnější rekonstrukci povrchu ul. Sportovní.    
Územní plán – na základě výběrového řízení obec obdržela nabídky 
na zpracování ÚP, nabídky jsou v rozmezí 200-733 tis. Kč.  Starostka 
zpracuje přehled nabídek a komise ve složení  (Nádeník, Melich, 
Hrabě, Hampl, Teršová) nabídky prostudují a připraví doporučení pro 
zastupitelstvo.
ČOV – starostka předložila přehled nabídek na zpracování projektové 
dokumentace pro územní řízení na rekonstrukci a intensifikaci čistírny 
odpadních vod. Z došlých nabídek byla na základě nejnižší nabídkové 
ceny, dobrých referencí a nejnižších předpokládaných nákladů na 
rekonstrukci a intensifikaci,  doporučena nabídka Ing. Dejmka
Hlasováno:  PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 8/5/2012: Zastupitelstvo obce se seznámilo s nabídkami 
firem na zpracování projektové dokumentace pro územní řízení na 
rekonstrukci a intensifikaci čistírny odpadních vod.  Z došlých 
nabídek byla na základě nejnižší nabídkové ceny, dobrých referencí a 
nejnižších předpokládaných nákladů na rekonstrukci a intensifikaci 
ČOV vybrána nabídka Ing. Dejmka, za celkovou cenu DUR vč. 
projednání 93.600,- Kč (vč. DPH). ZO pověřuje starostku 
objednávkou díla v rozsahu dle cenové nabídky a podpisem smlouvy 
o dílo, která bude před podpisem zkonzultována s právníkem.
 Zastupitelstvo dále rozhodlo o ukončení spolupráce s f. ADOS a 
pověřuje  starostku jednáním s Ing. Sekerkovou o fin. vyrovnání za již 
provedené práce.
V Poříčanech dne 10.7. 2012

ZEMNÍ PRÁCE

bobík - minibagr

- písky -

- štěrky -

- kontejnery -

Pavel Maxa

Poříčany 291

Tel.: 608 024 796
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V pátek 1. června se náš kostel poprvé zapojil do 
celostátního projektu "Noc kostelů", který si klade za cíl 
zpřístupnit kostely po celé České republice a vytvořit 
prostor pro setkání, nejen s kostely, ale i s lidmi. Tím se 
snaží navázat na tradiční postavení kostelů jako center 
víry, ale i míst s hlubokou kulturní a společenskou tradicí.

Bohužel počasí, které tento rok provázelo "Den 
dětí", nebylo právě idylické. Poslední bouřka se ale 
přehnala ve tři čtvrtě na pět, a tak jsme dle plánu program 
Noci kostelů v 17h zahájili. Pro děti byla připravena dílna 
na výrobu světýlek, kolem kostela bylo místo k posezení 
a díky p. Tomáši Hybnerovi i bohatá nabídka občerstvení 
a dobrého vína. Po celou dobu byl návštěvníkům 
umožněn přístup i do obvykle uzavřené části kostela -  
otevřeli jsme kůr s varhany i věž až ke zvonům. Navzdory 
špatnému počasí odhadujeme, že náš kostel navštívilo v 
průběhu večera asi 300 lidí.

Protože podle nás ke kostelní atmosféře patří 
varhany, poprosili jsme paní Marii Samkovou, kterou již 
někteří z vás měli to potěšení si v našem kostele 
poslechnout, aby při zahájení zahrála pár skladeb a 
naladila tím příchozí návštěvníky na sváteční atmosféru 
večera. Kostel se ze začátku zaplňoval pomalu, lidé měli 
patrně obavy před dalšími rozmary počasí, ale na první 
bod programu už se jich sešlo dost, a tak Eliška 
Nimburská nehrála na akordeon před prázdnými 
lavicemi. Je to velmi mladá slečna z Pečecké základní 
umělecké školy a její nadšení při hře mi přišlo až 
dojemné. Následovala první komentovaná prohlídka a 
hned po ní několik skladeb pro varhany a zpěv. Marie 
Samková tentokrát vystoupila společně s Helenou 
Kaplanovou, která doprovodila varhany svým zpěvem a 
za pomoci nádherné akustiky rozezněl její hlas celý 
kostel. Po koncertu se program přesunul ven, kde na děti 
čekalo divadlo Kaká s pohádkou Kyklopci. Příběh o 
jedné obyčejné kyklopí rodině rozesmál děti i dospělé. 
Slečny divadelnice děti do představení zapojily a naučily 
je i kyklopí píseň, kterou některé děti skandovaly ještě 
několik dní. Po divadle nastoupila v kostele Ridina 
Ahmedová, zpěvačka a hlasová improvizátorka. Její 
hlasové kreace byly naprosto neopakovatelným zážitkem 
a troufám si říct, že většina z nás nic podobného ještě 
nezažila. V jejím projevu se prolínaly nálady a emoce, od 
jemné melancholie dešťových kapek až k rozpálené 
radosti podtržené africkým rytmem. Po tomto vystoupení 
následovala pauza, byla ukončena dílna, a návštěvníci si 
mohli popovídat nad sklenkou něčeho dobrého. Se 
stmíváním se na zdech objevily první barevné odlesky 
nasvícení, na vrchol večera jsme si však ještě museli 
několik desítek minut počkat. Jako poslední pak 
vystoupili Tomáš Turnovec (el. kytara) a Natálie 
Hošková (violoncello) s improvizovanou hudbou, kde se 
prolínaly snad všechny hudební styly. Po nich 
následovala druhá komentovaná prohlídka. 

Ač se prostranství u kostela po deváté začalo pomalu 
vylidňovat, překvapilo nás, kolik lidí se vrátilo o hodinu 
později na avizované rozsvícení kostela. Nasvícení 
připravil světelný designér Jakub Hybler a pomohl nám 
tím ukázat, jak je kostel, navzdory svému žalostnému 
stavu, krásný. Kostel byl nasvícen do půlnoci a bylo nám 
milým zjištěním, že i ti, co se nepřišli podívat zblízka, se 
dívali alespoň z dálky a neváhali v následujících dnech 
podělit se o své dojmy. Rádi bychom, kdyby se podařilo 
instalovat permanentní osvětlení Poříčanského kostela, 
který by tak mohl zářit do okolí každou noc a připomínat 
nám, jakou krásu máme v naší obci. 
                                                                 Barbora Vlasáková

Noc kostelů
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Jako každoročně se s blížícími prázdninami začínáme 
připravovat na dovolenou. Nejsme sami. Léto je podle 
statistik žní pro zloděje.  

Výzkumy odborníků uvádějí, že lidé, kteří se stali obětí 
vloupání, utrpí duševní otřes. Většina z nich se začne bát 
recividy  a začne trpět pocitem strachu ve vlastním domě 
nebo bytě. Aby se návrat domů po dovolené neproměnil v 
noční můru, připomeňme si deset základních zásad, jak se 
vyhnout nezvaným návštěvníkům: 

1. Při odchodu z domu vždy zavírejte okna a
uzamykejte dveře. Nejdůležitějším prvkem 
pasivní ochrany je bezpečné zajištění oken a 
d v e ř í  d o s t u p n ý m i  m e c h a n i c k ý m i  a  
elektronickými systémy.

2. Klíče od bytu neschovávejte pod rohožku, do      
květináče ani nikde kolem, pokud to jinak nejde, 
před odjezdem změňte své obvyklé místo.

3. Nenechávejte zatáhnuté závěsy, rolety a 
žaluzie. Pokud je déle zataženo, je zřejmé, že  
dům není obýván a v případě vloupání není 
zloděje za oknem možné vidět. 

4. O svém odjezdu informujte jen okruh 
nejbližších, nemusí o něm vědět všichni. 
Neprozrazujte žádné detaily o vaší dovolené, 
zejména pozor na to, co uvádíte vy nebo vaše děti 
na sociálních sítích.

5. Požádejte někoho z rodiny nebo souseda, aby se o 
vaši domácnost staral, větral, sekal trávník, 
vybíral schránku na dopisy - dům bude působit 
obydleně. 

6. Keře a stromy u vašeho domu by neměly zakrývat 
velkou část objektu, zejména přístupová místa, 
aby zloděj nemohl pracovat skrytě a nerušeně. 

7. O svých cennostech se nechlubte před cizími 
lidmi, ani nepouštějte do bytu neznámé osoby a 
podomní prodejce, mohou to být lupiči nebo 
"tipaři". 

8. Někdy pomůže i využití elektronického 
spínacího zařízení. Lze ho nastavit tak, aby v 
určitých intervalech rozsvěcoval a zhasínal 
světla, zapínal televizi, apod. 

9. Proveďte soupis cenností (můžete pořídit i 
fotografie) a nechte si domácnost pojistit. Ulehčí 
Vám to práci při dokazování polici a pojišťovně v 
případě vykradení. 

10. Je doporučeno instalovat elektronické 
bezpečnostní zařízení. Na trhu existuje nespočet 
typů a druhů zabezpečovacích systémů. 

Kombinace zabezpečovacích prvků nejspíš zloděje 
odradí, ale stoprocentní jistotu nemáte nikdy. Nezbytnou 
výbavou by proto mělo být kvalitní pojištění domácnosti. 
Při jeho sjednávání je však dobré vzít si do ruky 
kalkulačku a do hrsti rozum. Rozhodně nestojí za to 
snižovat pojišťovanou hodnotu s vidinou úspor na 
zaplaceném pojistném. Nízkému pojistnému totiž bude 
odpovídat i nízká náhrada případné škody. Na pojistném 
lze naopak ušetřit uzavřením správně nastavené 
spoluúčasti.

Majitelům rodinných domků doporučuji uzavřít si jak 
pojištění staveb, tak i domácnosti. Všem pak pečlivě 
zvážit výši pojistné částky, na kterou svoji nemovitost 
sjednávají. Nejlepší je udělat si podrobný seznam svého 
majetku, aby byla správně stanovena jeho hodnota, a tím 
se odbouralo riziko podpojištění nebo naopak toho, že 
budou platit nepřiměřeně vysoké pojistné. A pokud se 
hodnota majetku, který mají lidé pojištěný, časem změní, 
ať už směrem nahoru nebo dolů, je praktické i logické 
změnit i pojistku tak, aby byla stále aktuální a odrážela 
současnou realitu vašeho bydlení.

                                                                                     Luděk Melich

„Můj dům, můj hrad“ platí v létě dvojnásob 

: 314 000 970
http://vinozporican.unas.cz

: tomas.hybner@volny.cz

Jana Hroudy 401
289 14 Poríčany     

Sudová a lahvová vína

otevřeno denně 17.00 - 20.00 hodin

: 606 100 344
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Zahradní slavnost
Tradice je dobré dodržovat, a proto jsme 22.června opět 
uspořádali na naší krásné školní zahradě akci pro děti i 
rodiče základní a mateřské školy. Program zpestřil 
divadelní spolek  Buchty a Loutky s představením Zlatá 
Husa, a potom Vojta Vrtek s představením a žonglérskou 
školičkou. Tomu se snažili konkurovat naši osmáci svým 
divadelním vystoupením pro děti. Je velmi milé, že rodiče 
při těchto akcích jsou aktivními tvůrci her a aktivit pro děti. 
Děkujeme!  Maminkám navíc děkujeme za napečení 
dobrot pro děti. Součástí byl 3. ročník akce rande pro 
rodiče, kdy děti MŠ spaly ve své třídě.

Pravá spisovatelka u nás ve škole
Dne 24.5.2012 do školy v Poříčanech zavítala spisovatelka 
fantasy knih Michaela Burdová. Měla tu besedu o sobě, o 
svých knihách. Prodávala tu i své obrazy, záložky a 
dokonce i knížky, které si účastníci besedy mohli zakoupit 
levněji, než na internetu. Beseda se pořádala v osmé třídě 
pro sedmičku, osmičku a devítku. Byli tu i učitelé. 
Michaela Burdová pro nás připravila i zábavné otázky. Za 
správné odpovědi jsme mohli dostat záložky do knih, 
obrázky, které sama nakreslila a dokonce i knížku, kterou 
vyhrál Lukáš Hrubý ze sedmé třídy. S ní tu byl i její tatínek, 
který jí pomáhal připravit celou besedu. Během besedy 
jsme se mohli ptát na různé otázky, které nás napadly. Po 
skončení besedy, kdo chtěl, mohl k ní přijít a požádat si o 
autogram. Kdo měl obrázek, záložku, nebo i tu knížku, 
mohla se mu podepsat i s věnováním pro toho, kdo tu věc 
vlastnil. Michaela Burdová byla velice příjemná a milá. Na 
konci besedy Karolína Dolejšková a Nikolaj Šačenok 
předali Michaele dárek a květinu na památku, že tu s námi 
byla. Všichni jsme na závěr zatleskali a poděkovali za 
skvělou besedu.                           

                 
  .  

Karolína Dolejšková, 8. třída

Školní koncert
Ve čtvrtek 7. června 2012 se rozezněla hala ZŠ Poříčany 
krásnou hudbou. Malí i větší návštěvníci volnočasového 
kroužku hra na digitální piáno si každý připravili tři různé 
skladbičky, které před více než stovkou diváků zahráli. 
Vzhledem k tomu, že děti hrají teprve tři až osm měsíců, 
mohli jsme obdivovat, co se za tak krátkou dobu zvládly 
naučit. Někteří totiž dokázali zastoupit i paní učitelku a 
doprovodili zpěv malého sboru svou hrou na klávesy. 
Dětský pěvecký sbor zazpíval a na Orffovy nástroje 
doprovodil lidové písně a zazněly i známé skladby z 
dětských pohádek. Jako hosté vystoupila Karolína 
Dolejšková, která zazpívala Šípkovou Růženku a spolu se 
mnou duet Tonight z muzikálu West Side Story. Potlesk 
sklidili i žáci čtvrté třídy s písní I like the flowers. Hostem 
se stal i pan učitel Václav Pěnkava, jenž hrál odvážně na 
piáno. 
V druhé části koncertu vystoupil dvanáctičlenný 
„učitelský” sbor (který ovšem tvoří i nepedagogičtí 
zaměstnanci naší školy). Na programu bylo deset melodií z 
muzikálů a filmů např. z My Fair Lady, Starci na chmelu, 
Kleopatra, Noc na Karlštejně . Zpěv jihoamerické písně 
Un poquito cantas doprovodili na kytary Josef Sahula a 
Dominik Roupec z osmé třídy spolu s paní učitelkou 
Květoslavou Štikovcovou. Pro třináct návštěvníků 
koncertu se stala  obzvlášť příjemnou píseň Pramen zdraví 
z Posázaví z dětského hudebního filmu Ať žijí duchové!, 
jelikož po jejím zaznění vyhráli pribináčky. Ve škole totiž 
máme rádi i legraci ...
Chci tímto poděkovat všem dětem i dospělým, kteří 
poslední měsíce pilně pracovali a trénovali, aby připravili 
nádherný koncert. Koncert by nebyl tím, čím byl, bez 
Viktorky, Pavlíka, Adámka A., Veroniky, Berušky, 
Kačenky, Elišky, Adámka P., Agátky, Marečka, Martina, 
Kryštofa, Milana, Jendy, Karolíny, Pepy, Dominika, Julie, 
Věrky, Káji M., Sáry, Terezky, Martinky, Moniky, 
Karolínky B., pana Václava a paní Eriky, Evy, Hanky, 
Ireny, Květy S., Květy Š., Mirky, Moniky, Pavlínky, Páji, 
Táni (a Nadi, jež nám žel onemocněla.....). Děkuji i vám, 
kdo jste se na nás přišli podívat a vytvořili krásnou 
atmosféru pro všechny účinkující.
                                   Zuzana Sedláčková, učitelka hudební výchovy
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Reportáž z exkurze do Muzea knihy a Zelené 
hory ve Ždáru nad Sázavou
Dne 15.5. jsme jeli do Ždáru nad Sázavou do Muzea knihy 
a na prohlídku kostela sv. Jana Nepomuckého na Zelené 
hoře. Jeli jsme autobusem spolu se 6. třídou. Jako první 
jsme zavítali do Muzea knihy. Kde na nás čekal průvodce, 
který nám řekl, co zde najdeme. Dále jsme pokračovali 
sami s našimi učitelkami. Ty nám rozdaly pracovní listy, 
které jsme po dobu prohlídky postupně vyplňovali. Po 
skončení prohlídky jsme navštívili kostel sv.  Jana 
Nepomuckého na Zelené hoře. Tam jsme měli objednanou 
průvodkyni a než přišla, stihli jsme udělat video reportáže. 
Reportáže jsme dělali ve skupinkách po čtyřech. Poté jsme 
se přesunuli do kostela, kde nás už čekala průvodkyně. 
Vyprávěla nám vše o kostele – kdo ho postavil, ve kterém 
století byl postaven, kdo byl sv. Jan Nepomucký atd… Po 
skončení prohlídky jsme se přesunuli do autobusu a odjeli 
domů. Mně se nejvíc líbil ten kostel sv. Jana 
Nepomuckého, protože mě hned, jak jsme tam vešli, 
zaujala jeho stavba.
                                                            Hana Minaříková, 8. třída

Reportáž ČT, ve které zahlédnete i naše žáky, je ke 
shlédnutí zde:                               

ČESKÝ DEN PROTI RAKOVINĚ 2012
Dne 16. 5. 2012 probíhala v naší obci sbírka, při které si 
bylo možné zakoupit žluté kytičky s oranžovou stužkou. 
Tímto dnem se Z Š a MŠ Poříčany poprvé zapojila do 
veřejné sbírky ve prospěch Ligy proti rakovině Praha. 
Sbírka proběhla bez komplikací, a to díky skvělé práci 
žáků osmé třídy. Tématem letošní sbírky bylo nádorové 
onemocnění ledvin. Hlavním účelem sbírky je získání 
finančních prostředků na nádorovou prevenci, zlepšení 
kvality života onkologických pacientů, podpora výzkumu 
a vybavení onkologických center. Během sbírky se v naší 
obci vybrala částka 1 893 Kč. Po ukončení sbírky byla tato 
finanční suma odeslána na sbírkový účet. Děkujeme všem, 
kteří na sbírku přispěli.                                                                                                      

Lenka Kapková                                        

                         (Koordinátor sbírky a ŠMP, ZŠ Poříčany)

.

 § 
.                                                                      

.   

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/kultura/177112-
zdarske-muzeum-knihy-laka-na-interaktivni-stare-
povesti-ceske/

Parlamentní výlet
Školní parlament ZŠ T.G. Masaryka složený ze dvou 
třídami zvolených zástupců z každé třídy, kteří pravidelně 
docházejí na středeční a páteční schůze a prospěšně pro 
školní parlament pracují, byli za celoroční práci odměněni 
naučným výletem.
Výlet byl složen ze dvou částí, první část spočívala v 
návštěvě Českého rozhlasu sídlícího v budově na 
Vinohradech. Druhá část s prací školních zástupců více 
spjatá, byla návštěva Poslanecké sněmovny, kterou 
najdeme v podhradí Pražského Hradu na Malé Straně.
V obou objektech jsme byli seznámeni s běžným chodem 
budov a také s některými podstatnými funkcemi lidí, kteří 
zde pracují. Pokud jsme objevili nějakou nejasnost ve 
výkladu nebo nám úplně nebyly innformace jasné, mohli 
jsme se zeptat a většinou nám bylo vysvětleno to, co nás 
zajímalo. Malou perličkou našeho výletu bylo svezení se v 
dobovém výtahu Páternoster, který nás provezl budovou 
Českého rozhlasu.
Velice se mně líbila spolupráce všech dětí rozdílné věkové 
kategorie. Doprovázely nás koordinátorky dětského 
parlamentu – paní ředitelka K. Suchánková a spec. 
pedagog Z. Sedláčková.

     Barbora Richterová, 8. třída

Pirátské léto
Na začátku prázdnin jsme pořádali již podruhé léto ve 
škole pro děti první až šesté třídy. Děti zažili pod stany léto 
plné aktivity, koupání, táborových her a všichni účastníci 
si pirátské radovánky užili do poslední kapky, naštěstí 
nikoli dešťové. Pokud by Vás tento náš opakovaný 
prázdninový projekt zajímal podrobněji, pak každodenní 
zpravodajství z akce naleznete na .

Aktuality
Školní rok začíná 3.9. slavnostním nástupem tříd v 7.55 
v hale budovy školy. Těšíme se na Vás.
Úřední hodiny ve škole během prázdnin jsou každé 
pondělí od 8 do 15 hod.
                                                                                Květa Suchánková

www.zsporicany.cz



-12-

Poříčanský posel číslo 2/červenec 2012

SK Poříčany – fotbalový oddíl
Mimořádně úspěšná sezóna fotbalistů 
SK Poříčany

Žákovské mužstvo zakončilo tažení okresním přeborem 
žáků ve sk. A prvním místem s počtem 68 bodů a skóre 156 
: 32. O celkového vítěze okresního přeboru jsme se utkali s 
TJ Křinec, který se umístil první ve sk. B. Baráž se hrála na 
dvě utkání – venku a doma. Do Křince, ze kterého jsme 
měli obavy, jsme odjížděli s přáním neprohrát velkým 
rozdílem a doma se pokusit vyhrát. Na hřišti soupeře jsme 
po 15 minutách prohrávali 0:1, ale kluci předvedli výkon 
na hranici svých možností s výsledkem, o kterém se nám 
ani nezdálo. Byla z toho senzační výhra 4:2 !!! Branky 
obstaraly opory týmu Hybner, Chocholáč, ale i sváteční 
střelci Stárek a překvapivě Novák. Domácí odveta se hrála 
za veliké podpory fanoušků a kluci svým výkonem opět 
předvedli, že chtějí být přeborníky okresu Nymburk. 
Výhra 3:2 !!! - branky Hybner (2x) a Bím. Vítězstvím v 
okresním přeboru kluci vykopali zároveň historicky první 
postup žákovského mužstva Poříčan do krajské soutěže 
I.A třídy. Vzhledem k tomu, že několik žáků  končí a jde do 
dorostu a někteří už vyšší soutěže hrají, zůstala možnost 
postupu nevyužita. Ještě k hráčům, kteří hráli vyšší 
soutěže, nebo i žákovskou ligu a někteří reprezentují  v 
okresním výběru  nejen fotbalový oddíl SK Poříčany, ale i 
samotné Poříčany: Hybner M. – I.liga AC Sparta Praha, 
FK Kolín; Chocholáč,Hampl – I. liga FK Kolín; Tříska – 
Divize FK Kolín; Bím T.– krajský přebor FC Velim; 
Vymazal T.,Rezek J. – I.A třída Český Brod; Stárek – I.A 
třída AFK Sadská. Výběry okresu Nymburk: roč. 2000 
– Bím T., Rezek J.; roč. 2001 – Vymazal M., Vavák, Kaše, 
Matoušek, Kopec; roč. 2003 – Vosecký D., Hlavica; Anna 
Falegová dostala nabídku ze Staré Lysé – II. liga ženy 
(juniorka). 
Hráči, kteří se zasloužili o 1. místo v okresním přeboru 
sk.A a vyhráli baráž o celkového vítěze ( 16 mužstev) 
okresního přeboru žáků ročník 20011/2012:   Hybner 
Martin, Chocholáč Dominik, Tříska Radek, Hampl Lukáš, 
Vymazal Tomáš, Štěpán Denis, Bím Tomáš, Stárek Filip, 
Procházka Jiří, Vymazal Michal, Novák Matěj, Klokočník 
Jakub, Rezek Jakub, Falegová Anna, Bydlák David, Bubla 
Vojtěch, Roupec Dominik, Kaše Jakub, Vavák Jan, Kopec 
Kryštof, Peroutka Jakub, Krch Lukáš;  trenéři : Hampl 
Jaroslav,Vymazal Karel. 

Těmto žákům patří velké poděkování za reprezentaci 
fotbalového oddílu SK Poříčany. Poděkování si zaslouží 
trenéři i rodiče za podporu žákovského mužstva.

Výborně  odehráli sezónu i mužstva starší a mladší 
přípravky. V jarní části okresní soutěže starších přípravek 
SK Poříčany obsadily s přehledem 1. místo (24 bodů, skóre 
98:17).10. července AFK Nymburk – SSV Plittersdorf 
(Německo)
1. zápas  1:0 , 2. zápas  1:2
Za AFK Nymburk nastoupili hráči přípravky a žáků SK 
Poříčany                                                   
 Vymazal M., Rezek J., Kaše, Kopec, Vosecký D., Hlavica
 Mladší přípravka obsadila 5. místo (23 bodů, 106:90).
 Obrazem kvality hráčů přípravky jsou nominace do 
výběrů okresu Nymburk (Vymazal Michal, Vavák Jan, 
Matoušek Patrik, Kopec Kryštof, Kaše Jakub, Vosecký 
Dan, Hlavica Ondra ). Poděkování patří trenérům, kterými 
byli Milan Fridrich a Jaroslav Bydlák. Bohužel tito trenéři 
z pracovních a časových důvodů u přípravky končí.
Starší přípravka: Vymazal Michal, Vavák Jan, Matoušek 
Patrik, Kopec Kryštof, Kaše Jakub, Podlipný Jan, Bašus 
Lukáš, Roudnický Milan, Vosecký Dan, Hlavica Ondra,
Mladší přípravka: Vosecký Dan, Hlavica Ondra, Bydlák 
Adam, Procházka Dan, Bím Ondra, Růžička Filip, Kasal 
Marek, Rezek Filip, Říský Ondra, Říský Jakub, Růžina 
Matouš

Hledají se trenéři pro mladší a starší přípravku
Hledáme trenéry pro mladší přípravku, která není 
přihlášena na podzim do soutěže a bude hrát sjednaná 
přátelská utkání. Pokud máte někdo zájem, věnovat se 
nejmenším začínajícím fotbalistům, kteří se teprve 
seznamují s míčem a fotbalem samotným, neváhejte se 
ozvat.
Hledá se hlavní trenér pro starší přípravku. V 
nadcházející sezóně budou kluci obhajovat vítězství v 
soutěži. S trénováním pomohou dle možností rodiče, kteří 
byli u mužstva na jaře.
www.mladez-poricany.estranky.cz
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Ročník 2012/2013

 

 Začátek sezóny

 neděle 26. srpna od 17.00 h   Jirny - SK Poříčany

 neděle 2. září  od 17.00 h   SK Poříčany - Ostrá

 Utkání starých gard 

 pátek 7.9.  od 18.00 h  Poříčany - Kamenné Zboží

 Turnaj Beneš a Lát  

 sobota 15.9. celodenní akce s doprovodným programem

Memoriál fotbalistů SK Poříčany – XVII. ročník

sobota 18. srpna od 12.00 h – turnaj starých gard

mužstva : Poříčany, Kounice, Tatce, Chrást

od 20.00 h taneční zábava s ohňostrojem 

 k příležitosti 35. výročí  skupiny Telegraf  

Mužstvo dospělých SK Poříčany A – I.B třída krajské 
soutěže
V  rozhovoru s trenérem Václavem Kuprem bylo řečeno, 
že se obává horších výsledků v jarní části soutěže, ale opak 
byl pravdou. Po doplnění mužstva o hostující hráče a 
zodpovědném přístupu chlapi vybojovali krásné 2. místo ( 
49 bodů, 60:53 ). Po oslavě velmi povedené sezóny nám 
byl nabídnut  postup ze druhého místa do I.A třídy. Tato 
nabídka nás potěšila, ale po zvážení našich možností jsme 
se rozhodli nepostoupit. Důvody jsou hlavně finanční 
(poplatek svazu za postup mimo pořadí 20.000.- Kč, vyšší 
náklady na cestování např. Benešov, Mnichovo Hradiště, 
vhodné doplnění mužstva a vůbec větší náklady na 
celkový chod klubu ). Mysleli jsme i na diváky a skalní 
fandy, kterým by chyběly zápasy ,,derby''. se sousedními 
kluby. Chtěli bychom tímto fanouškům poděkovat za 
jejich podporu a přízeň, protože Poříčany mají jednu z 
nejvyšších návštěv na domácích utkáních, ale i na těch, 
která se hrají na hřišti soupeře. 
Mužstvo dospělých SK Poříčany B – okresní soutěž
Béčko obsadilo 8. místo ( 27 b,48:50 ). Vzhledem k tomu, 
že v některých zápasech tvořili polovinu mužstva hráči 
staré gardy, to není až tak špatné umístění. Bylo by potřeba, 
aby se mladší kluci dohodli a začali víc chodit na fotbal, a 
tak posunuli béčko v tabulce výš – tam, kam vždy patřilo.
Ženy sehrály turnaj v malé kopané a obsadily krásné 3. 
místo. Uznání patří jejich nadšení, které je zatím 
neopustilo.

O úspěšně zakončené sezóně svědčí i výborný výsledek na 
turnaji v Supíkovicích (okr. Jeseník), kam jsme byli
pozváni f. TOUAX, dodavatelem naší modulové školky.

                              .
                               .

 
 

Jedná se o tradiční turnaj v místě, kde s dl  výrobní závod 
Touaxu. K velké nelibosti domácích jsme předvedli dobré 
výkony a přivezli domů putovní pohár!

í í

Na fotky z akce se můžete podívat na:
http://touax.rajce.idnes.cz/Fotbalovy_turnaj_2012_Supikovice

Jaroslav Hampl

něco pro jiné myšlenky
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Pes na cestách
Dobré je vědět, jaké bude počasí a vyhnout se cestování 
v době největších veder. I u psa totiž může dojít k 
dehydrataci.
Psům nedělá vedro dobře. V autě může snadno dojít k 
přehřátí. Pokud máte ve voze klimatizaci, není to až takový 
problém, pokud ne, je lepší cestovat ráno nebo v podvečer. 
Když při cestě zastavíte, nenechávejte psa v rozpáleném 
autě. Přehřátí se u psů projevuje v případě, když jejich 
tělesná teplota stoupne nad 40 stupňů (normální je mezi 
37-39). V případě takto vysoké teploty hrozí zdravotní 
potíže, které se mohou projevit zrychleným a namáhavým 
dýcháním, apatií, třesem, nervovými příznaky, může dojít 
dokonce k selhání metabolismu, křečím a komatu. Co 
dělat, když u svého psa tyto příznaky pozorujeme? 
„Chladit, nejlépe vodou. Při tomto postupu studená voda 
ochlazuje a zároveň se z těla psa odpařuje, což je pro jeho 
rychlou úlevu pozitivní efekt,“ říká MVDr. Radek Musil. 
Pokud máte po ruce konev nebo zahradní hadici, není tedy 
nic lepšího, než psa polít či postříkat. Ale pozor. Když 
teplota klesne na 38,5 stupně, měli bychom přestat s 
chlazením a psa osušit. Během chlazení bychom psovi 
měli opakovaně měřit teplotu v konečníku, aby nedošlo k 
druhému extrému – podchlazení. Chlazení dávkujeme 
podle stavu psa – pokud je jen malátný či apatický, 
chladíme vodou a pak ho necháme odpočinout někde, kde 
proudí vzduch. Když už má nervové záškuby či křeče, je 
nutné kromě ochlazování vyhledat lékařskou pomoc. 
Boxer nemá vedro rád
Po prvním ošetření byste měli vyhledat veterinárního 
lékaře, který nasadí protišokovou léčbu, jejíž součástí je 
především infuzní terapie. Ta pomůže zajistit, aby nedošlo 
k oběhovému selhání.  Nejchoulostivější plemena, která 
mají s vedry problémy, jsou tzv. krátkolebá – patří sem 
například boxeři, francouzští buldočci, buldoci či 
mopsové. Proč tomu tak je? Jde o to, že tito psi mají menší 
plochu sliznice v dutině nosní a nemohou se tolik 
„chladit“. Stále ale platí, že nejjistější je takovým situacím 
předcházet. I zkušení pořadatelé výstav psů vědí, že v 
horkém počasí je lepší výstavu zrušit, než psy vystavovat 
nebezpečí. Často se však může něco přihodit, i když o 
nebezpečí víte. „Pamatuji si, že jsem byl kdysi s rodinou a 
naším psem Žerykem na Voříškiádě v Lysé nad Labem, 
kde vyhrál první místo. Bylo poměrně teplo. Po vítězství 
následoval ještě rozhovor s novinářem. Žeryk byl stále 
venku a pod slunečníkem ve stínu.  Když jsme už chtěli jet 
domů, otevřel jsem dveře od auta, aby vedro trochu 
vyvětralo a on nepozorovaně skočil dovnitř. V té chvíli 
začal kolabovat. Naštěstí vedle paní zalévala hadicí 
trávník, rychle jsem si ji od ní vypůjčil a Žeryka celého 
polil. Od kolegy veterináře jsem si ještě vzal protišokovou 
injekci, která pomáhá předejít komplikacím z přehřátí. 
Naštěstí vše dobře dopadlo,“ vzpomíná na vlastní příhodu 
MVDr. Musil. 

Dodržujte pitný režim
Pes by měl v takovém počasí dostávat pravidelný přísun 
tekutin, neprovozovat zbytečnou tělesnou aktivitu 
(aportování, běhání), zkracovat dobu procházek. Psi s 
černou srstí či dlouhosrstá plemena mají s teplem větší 
problém než ostatní. Náchylnější jsou i starší psi, u 
kterých může hrát roli třeba srdeční nedostatečnost. „V 
letních měsících je přehřátí poměrně častý problém, dále 
to jsou problémy se srdcem. Majitel psa, který se se 
srdcem léčí, by měl být zvlášť obezřetný a cestování i jiné 
aktivity zvažovat,“ radí MVDr. Musil. Třeba kočky 
takové problémy v teplých měsících nemívají. Je to i tím, 
že po nich většinou žádnou tělesnou aktivitu 
nevyžadujeme. Samy si tak poradí nejlépe – prostě si 
najdou místo, kde je jim dobře. 
Pozor na blechy
Teplo s sebou přináší ještě jednu nepříjemnost – blechy. 
Často dochází k jejich přemnožení, a když to majiteli 
unikne, může to zvíře dokonce ohrozit na životě. „Zažil 
jsem případ, kdy si majitel hlídacího psa stěžoval, že nějak 
podezřele líná. Když jsem se na něj přišel podívat, zjistil 
jsem, že je doslova obsypán blechami. Línal, protože se 
musel pořád drbat a srst si mechanicky poškodil. Tolik 
blech je schopno psa doslova vysát, může i uhynout,“ 
popisuje Radek Musil. Tenhle příběh dopadl naštěstí 
dobře, ale jasně dokazuje, jak důležité je pozorovat 
chování vašeho psa. I z toho důvodu nelze doporučit ani 
variantu cestování bez psa s neinformovaným hlídáním, 
které ho chodí jenom krmit a třeba ani neví, zda bere 
nějaké léky či zda se nechová jinak, než je běžné. 
Připoutejte se, prosím!
Cestování se psem v autě má i svá formální pravidla: 
správně by měl být připoutaný na zadní sedačce, rozhodně 
nesmí být na volno. Druhá správná možnost je kotec v 
zavazadlovém prostoru. Jistě není nutné dodávat, že to 
zvyšuje bezpečí nejen vašeho psa, ale především vaše. 
Dopravní nehody způsobené tím, že pes nepředvídatelně 
zareagoval a třeba skočil řidiči mezi pedály, rozhodně 
nejsou výjimkou. Proto ať už v létě se svým psem vyrazíte 
kamkoliv, dbejte i na jeho bezpečnost. Odměnou vám 
bude zdravý a spokojený pes. 
                                                                     

Úprava potravy v létě
Většina psů je schopná si příjem potravy regulovat sama. 
Někteří si dokonce sami dopřejí jeden den v týdnu půst, 
díky kterému se organismus pročistí a funguje jak má. 
Nemusíte být tedy nervózní, kdy váš pes nesežere to, co 
mu dáte. Pokud víte, že váš pes málo pije, můžete zvýšit 
příjem tekutin zalitím granulí vodou, případně masovým 
vývarem. Důležité je v létě nenechávat krmivo na 
sluníčku a co pes nesežere, dát hned pryč. U vařené stravy 
totiž dochází k rychlejšímu kažení než u granulí. 
K pomnožení nežádoucích bakterií stačí několik hodin a 
zažívací potíže se mohou objevit velice brzy.   
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REKLAMA ZADARMO? DÍKY POŠEMBEŘÍ ANO

Region Pošembeří – Dnes Vám nikdo nedá nic 
zadarmo, natož reklamu. Výjimkou je místní akční 
skupina Region Pošembeří. Díky projektu 
financovanému z Programu rozvoje venkova 
mohou podnikatelé, drobní živnostníci a dokonce 
neziskové organizace inzerovat své služby a 
produkty zdarma. Uzávěrka je již 26. června.

Inzeráty ve formě řádkové inzerce vyjdou v tištěném 
katalogu, který bude distribuován na sklonku 
letošního roku zdarma do všech pošemberských 
domácností v nákladu téměř 19  tisíc kusů (v 
regionu žije přes 36 tisíc lidí!). 

Databáze všech inzerátů bude rovněž dostupná 
online na internetu na www.venkovskatrznice.eu 
doplněná o praktické vyhledávání s možností 
aktualizovat zadané údaje. Pro uživatele, kteří 
nemají přístup na internet, bude po regionu 
rozmístěno v obcích celkem 36 vývěsek. 

„Zájemci by neměli váhat, uzávěrka příjmu inzerátů 
je 31. července. Ozvat se mohou na e-mail 

 nebo se s dotazy obracet 
na telefon 724 033 722. 
istvanikova@posemberi.cz

„Je to jednoduchá příležitost, jak zdarma informovat o 
tom, co děláme. Určitě lidem pomůže zorientovat se 
například mezi spolky v obcích, nemluvě o řemeslnících, 
drobných výrobcích či pěstitelích,“ uvedla Blanka 
Svobodová, která provozuje košíkářský atelier laVeterina 
v Českém Brodě.

Inzerce je financována prostřednictvím tzv. projektu 
spolupráce s názvem „Venkovská tržnice III“, do 
kterého je kromě MAS Region Pošembeří zapojeno 
dalších šest místních akčních skupin. Projekt byl 
podpořen z Programu rozvoje venkova. Cílem je 
propojit poptávku obyvatel regionu s nabídkou 
podnikatelů, živnostníků a neziskových organizací. 
Výsledkem bude živá databáze praktických 
informací k okamžitému použití v několika formách 
– katalog, internet, vývěsky.

Kontakt:
Štěpánka Šoupalová
Tel. 732 23 01 23
soupalova@posemberi.cz
Region Pošembeří o.p.s.

Pes, který letěl
Zažil jsem psa, kterého si majitel nechal poslat jako štěně z 
Asie letadlem. Po cestě v zavazadlovém prostoru byl velmi 
vystresovaný, trvalo několik měsíců, než na sebe nechal 
sáhnout. Pro veterináře byl naprosto nevyšetřitelný. Dnes 
je z něj jiný pes, přiběhne, nechá se pohladit. Změnu 
přinesla návštěva u jednoho psího psychologa, který 
používá svérázné metody, jež řada lidí nechápe či dokonce 
odsuzuje. V tomto případě se však během krátké doby 
povedlo psovi vrátit sebevědomí a vystrašené zvíře 
proměnit v důvěřivého parťáka. Platí, že psi to s 
cestováním mají stejně jako lidé. Někteří ho milují, jiní 
zůstanou radši doma na zahradě. Ani v jednom případě to 
nemá smysl lámat přes koleno.   
                                                                         Jiří Hrabě, Radek Musil

Autoškola FLEGEL tel. 775 155 447 Michal Bašus www.a-autoskola.cz
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U příležitosti prvního Poříčanského posvícenského jarmarku hledáme lokální 
prodejce farmářských produktů, umělecké řemeslníky a rukodělné výrobky 

na prodej. 
1. Pletete ponožky? Zavařujete marmelády, okurky či vyrábíte likéry? Máte přebytek 
domácích vajíček? Šijete patchwork? Děláte korálky? Přijďte se o své produkty a 
výrobky podělit s ostatními! Oceníme i prodejce perníků, koláčů a buchet! 
Prodejní místo bude poskytnuto zdarma. Je nutno se co nejdříve přihlásit a domluvit, 
počet míst je omezen. Přihlásit se můžete u pí Barbory Vlasákové na tel.: 604 566 869 
nebo emailem na barbora.vlasakova@seznam.cz do 15.8.
2. Přihlašte se do prvního ročníku soutěže o nejlepší posvícenský koláč. K zapsání 
do soutěže je nutno přinést alespoň dva koláče o přibližném průměru 25 cm, nebo cca 
30 malých koláčků. Na výherce čekají zajímavé ceny a putovní pohár nejlepšího 
Poříčanského pekaře.

Dovolená – lékaři
MUDr. Sýkorová - 30.7. - 10. 8. 
(zastupuje MUDr. Šubrtová, Sadská)
MUDr. Chocholová - 23.7. - 3.8. a 20.8. - 31.8.  
(zastupují MUDr. Čerňanská/ MUDr.Dáňová, Lysá n.L. )

Koutek pro nejmenší - - - - - - - - - - - - - - -

Najděte 7 rozdílů a obrázek vymalujte. Aleš Kadeřábek
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